
Zápis z jednání Knihovní rady Univerzitní knihovny UPa dne 26. 11.  2004 
 
Přítomni:, Ing. Alexander Chlaň, PhDr. Tomáš Jiránek, Ph. D Ing. Olga Klápšťová, doc. Ing. Ivana 
Kraftová, CSc.,prof. Ing. Jiří Málek, DrSc.,  Mgr. Lenka Matušková,  prof. Ing. Petr Mikulášek, CSc., 
Mgr. Iva Prochásková, doc. Ing. Ladislav Tichý, CSc. 
Omluveni: doc. RNDr. Jaroslava Machalíková, CSc., ., doc. Ing. Ilona Obršálová, CSc. 
 
Jednání zahájil předseda KR prorektor Málek. Protože k navrženému programu nebyly žádné 
připomínky, probíhalo jednání podle programu na pozvánce. 
 

1. Mgr. Prochásková informovala o napjatém rozpočtu UK, především z důvodu nutnosti platit 
DPH podle Zákona č. 235/2004 Sb. O dani z přidané hodnoty, který platí od 1. 5. 2004. 
Problém je především s elektronickými periodiky, která byla na rozdíl od tištěných zatížena 
19% DPH.  O tyto částky bude třeba navýšit rozpočet UK pro rok 2005. Zároveň bude 
pravděpodobně třeba pro příští rok zakalkulovat do rozpočtu odpovídající část DPH za účast 
v grantových projektech MŠMT 1N, protože finance na projekty byly schvalovány v době 
před platností výše uvedeného zákona. Pokud se MŠMT nepodaří vyřešit tuto situaci 
navýšením prostředků na projekty, bude se DPH rozúčtovávat mezi jednotlivé účastníky 
projektů. Rozpočet knihovny v posledních letech stagnoval. Pro udržení rozsahu 
poskytovaných informačních zdrojů a optimalizace počtu exemplářů učebnic pro narůstající 
počty studentů je třeba počítat s významným navýšením pro rok 2005. Hrubý odhad 
celkového navýšení je cca 1 mil Kč. Zdůvodněný návrh bude vedení UPa předložen počátkem 
r. 2005. Členové KR navýšení rozpočtu podporují. 

 
2. Členové KR obdrželi přehled elektronických informačních zdrojů přístupných online pro        

r. 2005 s vyznačením způsobu jejich úhrady. Ve struktuře odpovídající všem oborům 
pěstovaným na UPa se podařilo zajistit přístupy prostřednictvím projektů 1N (až do r. 2008) 
do všech prioritních zdrojů. Některé méně finančně náročné zdroje, které byly na UPa 
významnou měrou využívány a do projektů 1N se nedostaly, budou od r. 2005 hrazeny 
z prostředků UK. V diskusi byla znovu otevřena otázka využívanosti těchto zdrojů na 
jednotlivých fakultách. Statistiky od producentů jsou k dispozici pouze souhrnně pro UPa 
podle rozsahu IP adres. 

 
3. Mgr. Prochásková seznámila členy KR s návrhem využít modul ABSOLVENT informačního 

systému STAG, který je na UPa k dispozici, pro sběr dat o závěrečných vysokoškolských 
pracích s možností přenosu těchto dat do knihovního systému Daimon.  Návrh se setkal u 
všech členů s kladnou odezvou a podporují jeho zavedení do praxe ještě pro letošní 
akademický rok. Konkrétní způsob zavedení bude upřesněn. IC zajistí proškolení 
odpovědných pracovníků kateder, kteří s těmito daty budou pracovat. Přílohou tohoto zápisu 
je prezentace pracovnic Univerzitní knihovny ZČU, která využití modulu ABSOLVENT 
ilustruje. 

 
4. Plánovaná rekonstrukce vstupních prostor knihovny nemohla z důvodu projektové 

nepřipravenosti proběhnout v letním termínu a přesouvá se do období  vánočních prázdnin. 
Aby uzavření knihovny co nejméně narušilo zimní semestr, budou práce probíhat i o 
víkendech. Knihovna bude uzavřena v pátek 17. 12. 2004 ve 12 hod. a znovu otevřena 
v pondělí 3. 1. 2005 v 8 hod. Druhá fáze proběhne v pátek 7. 1. 2005 od 12 hodin do neděle   
9. 1. 2005. Prorektor Málek požádal členy KR o předání této informace na fakulty a o 
toleranci k tomuto nutnému opatření. Akce bude financována z investičních prostředků UK 
pro rok 2004. Stavební práce a sítě budou hrazeny z rozpočtu OSVÚ a IC také převážně 
z rozpočtu letošního roku. Do příštího roku (bude naplánováno v rozpočtu UK) se přesouvají 
náklady na software pro synchronizaci dat mezi Centrálním registrem a KS Daimon a na řídící 
software pro turnikety. 

 



5. V bodě „Různé“ vystoupil prorektor Málek s komentářem k dokumentu „Analýza publikační 
aktivity Univerzity Pardubice“, který všichni členové KR předem obdrželi. Zdůraznil kladné   
trendy při sbližování počtu publikací uváděných v přehledech publikační činnosti UPa 
v položce A1 a počtem impaktovaných publikací získaných rešerší v databázi Web of Science. 
K materiálu proběhla krátká diskuse, kde bylo rovněž upozorněno na fakt, že je třeba dbát na 
správné uvádění cizojazyčného názvu UPa, aby při vyhledávání nedocházelo ke ztrátě údajů 
Pardubice. 

 
Na závěr poděkoval prorektor Málek všem členům za práci v KR a podporu knihovny v r. 2004 a 
popřál jim spokojené Vánoce a úspěšný rok 2005. 
 
 
Zapsala: Mgr. Prochásková                                          Schválil: prof. Ing. Jiří Málek, DrSc. 

 
 

 


